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Styrets beretning 2023 
 
Ranaregionen Næringsforening (RNF) er den største interesseorganisasjonen 
for næringslivet i regionen. Vår visjon er «for et næringsliv i verdensklasse».  
 
Dette betyr at vi skal jobbe aktivt for at næringslivet i Ranaregionen har de 
beste rammevilkårene og ruster seg for fremtiden. Gjennom 
omdømmebygging, møteplasser, samarbeid og påvirkningsarbeid er vi med 
på å synliggjøre næringslivet i regionen vår og sette viktige næringspolitiske 
saker på agendaen. 
 
2023 var et begivenhetsrikt år for både regionen vår og for 
næringsforeningen. Styret vil rette en stor takk til medlemsbedriftene og til 
samarbeidspartnere.  
 
Styrets arbeid i 2023 
Under generalforsamlingen den 25. mai 2023 ble Stein Espen Bøe gjenvalgt 
som styreleder. Knut Skatland (styremedlem) og Marit Øvermo (vara) ønsket 
ikke gjenvalg, og tredte ut av styret. Pia Olsen ble valgt inn som nytt 
styremedlem. 
 
Styret etter generalforsamlingen i 2023 bestod av Stein Espen Bøe fra FREYR 
Battery (styreleder), Ruth Hessner fra TietoEvry (styremedlem og nestleder), 
Erna Nerleir fra Entrepnor (styremedlem), Martin Lorentsen fra Tre og Betong 
AS (styremedlem) og Pia Olsen fra Byporten (styremedlem).  
 
Varamedlemmer har vært Ørjan Johansen fra Total Regnskap, Jenny Sofie 
Kjemphei Larsen fra Nord Universitet og Rune Austvik fra Sparebank 1 
Helgeland.  
 
Styret hadde 4 ordinære styremøter i 2023, og 1 ekstraordinært styremøte og 
2  elektroniske styremøter i tillegg til strategisamling og generalforsamling.  
 
I forkant av strategisamlingen ble det gjennomført en medlemsundersøkelse. 
Medlemsundersøkelsen er det viktigste kunnskapsgrunnlaget for styret i 
strategiarbeidet. Undersøkelsen viste at medlemsbedriftenes ønsker var i tråd 
med de strategiske områdene til næringsforeningen.  
 
 
 



 

På siste styremøte i desember reviderte styret foreningens strategiske plan, 
og videreførte de fire prioriterte områdene fra fjoråret: omdømmebygging, 
rammebetingelser, bærekraftig byutvikling og rekruttering og tilflytting.  
 
Styret diskuterte muligheten for å ansette en til person under 
strategisamlingen, og under desember-møtet ble det lagt fram to ulike 
budsjettforslag, en med 1 årsverk i 2024 og en med 1,5 årsverk. Styret vedtok å 
endelig behandle sak om ansettelse på styremøte 1 2024.  
 
Medlemsmasse 
Per 31.12.2023 hadde næringsforeningen 423 medlemmer. Ranaregionen 
Næringsforening fikk 39 nye medlemmer og 21 utmeldinger i 2023 (inkludert 
avviklinger). 
 
Mono 
Det ble gitt ut fire medlemsmagasiner i 2023: 
 
• Mono 1 2023 / Grønn Innovasjon  
• Mono 2 2023 / Welcome to the Rana Region 
• Mono 3 2023 / Mulighetsrom 
• Mono 4 2023 / Kvantesprang, teknologi og grønn omstilling 
 
Styret vedtok å redusere antall utgivelser fra fire til tre i året i 2024. 
 
Gallaria 2023 
Årets høydepunkt for næringsforeningen, Gallaria 2023, ble gjennomført 27. 
januar 2023, med tema «Møt fremtiden nå». Styret vedtok å videreføre 
samarbeide med HES og SeNOR om prosjektledelse og teknisk 
gjennomføring. Styret vil rette en spesiell takk til Gallaria-
samarbeidspartnerne i 2023: Sparebank 1 Helgeland, Helgeland Kraft, Rana 
Utvikling, Kunnskapsparken Helgeland, Tietoevry og Rana Blad.  
 
Næringslivslunsjer og andre møteplasser 
Det ble gjennomført 9 næringslivslunsjer i Rana med over 400 deltakere, i 
tillegg til den tradisjonelle julefrokosten med bankdirektør Hanne Nordgaard i 
Sparebank 1 Helgeland og ordfører Geir Waage i Spektrum. RNF samarbeidet 
også med Okstindan Natur- og Kulturpark (ONK) om en næringslivslunsj i 
Hemnes.  
 

https://myeimedia.no/Publications/Mono/MONO%201_lowres/index.html
https://myeimedia.no/Publications/Mono/MONO%20_2%202023%20low%20res/index.html
https://myeimedia.no/Publications/Mono/MONO%20_3%202023_low%20res/index.html
https://myeimedia.no/Publications/Mono/MONO%20_4%202023_spreads_low%20res/index.html


 

Lunsjene hadde et bredt utvalg temaer som er viktige for næringslivet: Digital 
sikkerhet / Helgelandspuls / samferdsel / rekruttering / byutvikling / grønn 
industri / energi / statsbudsjettet 2024.  
 
En stor takk til Sparebank1 Helgeland for støtten til næringslivslunsjene. 
 
NHO Nordland og Ranaregionen Næringsforening arrangerte to møter 
sammen i 2023: et møte i januar om energikommisjonens tilrådning og en 
næringspolitisk aften i august i forbindelse med valgkampen.  I februar 
arrangerte næringsforeningen Rana Utvikling og Indre Helgeland Regionråd 
(nå Polarsirkelrådet) et møte om utbedring av Bustneslia og presentasjon av 
alternativer.  
  
I september samarbeidet næringsforeningen, Kunnskapsparken Helgeland, 
Nord Universitet, Universitetet i Tromsø og Studentorganisasjonen Helgeland 
om «Kompetansejakten» på Campus Helgeland hvor næringslivet ble bedre 
kjent med studietilbudene i regionen og studentene. Kompetansejakten var 
en suksess, og kommer til å bli arrangert igjen i 2024.  
 
Den 23. november 2023 kom nordnorske Europadager til Mo i Rana. 
Ranaregionen Næringsforening var medarrangør på tre arrangementer – 
kræsj-kurs om EU-finansiering, den nye sikkerhetspolitiske situasjonen, og 
internasjonal rekruttering.  
. 
Rekruttering og tilflytting 
Næringsforeningen har hatt et tett samarbeid med Rana Utvikling om 
VekstMobiliserings-prosjektet. Næringsforeningen og Rana Utvikling 
samarbeider om et HR-nettverk for å gjøre arbeidsmarkedet enda mer 
attraktivt og tilgjengelig. I løpet av 2023 ble det gjennomført 4 møter i 
nettverket, i tillegg til en juleavslutning på Brasserie 8622. Høstens HR-
nettverksmøte ble arrangert i Korgen, i samarbeid med HR-nettverket i Vefsn.  
 
Bærekraftig byutvikling Mo i Rana 
Hvordan skal vi utvikle byen vår for bærekraftig vekst og slik at den blir enda 
mer attraktiv? «Bærekraftig byutvikling av Mo i Rana» er et flerårig prosjekt 
(2021-2023), med kommunen og næringsforening som felles prosjekteiere. 
Nordland Fylkeskommune har gitt tilskudd til prosjektet. 
 
I 2023 ble det gjennomført mulighetsstudier for Havmannaksen. Det var 
arkitektbyråene SLA og White som ble valgt ut til å gjennomføre 



 

mulighetsstudiene. Disse ble presentert under arrangementet «PLACE OF 
OPPORTUNITY» i de gamle Linett-lokalene i sentrum.  
 
Mulighetsstudiene, samt medvirkningsprosessen og anbefalingsrapporten 
dannet et viktig grunnlag for kommunens arbeid med ny kommunedelplan 
for byutvikling. Prosjektet ble avsluttet sommeren 2023.  
 
Rana kommune inviterte næringsforeningen inn som medarrangører på 
lokal- plan og byggesaksdag i oktober, med samspill mellom kommune og 
næringsliv som tema.  
 
Handle lokalt 
Næringsforeningens bransjegruppe for handel og Rana Blad samarbeider om 
å styrke lokal handel, og arrangerer Kveldsåpent sammen flere ganger i året.  
 
Under Sommeråpent den 20. juni var det dans med Bjørnis, vitenstand med 
Vitensenter Nordland, med mer.  
 
Jul i Mo i Rana 
Bransjegruppen for handel og Rana Blad Marked samarbeidet også om «Jul i 
Mo i Rana».  
 
Under tenningen va julegata i november 2023 ble den nye utescenen i gågata 
tatt i bruk, med opptreden fra Chris Medina, KRAFT Dansestudio og 
Jubelkore. Både i 2022 og i 2023 var og gågata var full av spente barn som 
lurte på hva som gjemte seg i den store, grønne gaveesken midt i gågata.  
 
Rampenissen hadde nemlig vært der kvelden før og gjort rampestreker på 
AMFI, og lagt igjen en stor gave-eske i sentrum. Etter julelysene ble tent, med 
entusiastisk nedtelling fra publikum, åpnet endelig senterleder gave-esken, 
som var full av godteriposer til barna.   
 
Rampenissen gjorde flere rampestreker ut over førjulstiden, hos Obs og hos 
Byporten. Rana Blad dekket rampenissens hyss med videoreportasjer. 
 
Det ble opprettet egne Jul i Mo i Rana-side på facebook og instagram. I tillegg 
ble det laget en kalender på Næringsforeningens nettsider med alt som 
skjedde i fram mot jul i Rana og i omkringliggende kommuner. 
 
Næringsforeningen takker Gavestiftelsen Sparebank 1 Helgeland og  
Samfunnsløftet Sparebank 1 Nord-Norge for støtten til Jul i Mo i Rana. 



 

Synlighet 
Næringsforeningen har hatt et mål om å øke synligheten til medlemmer og 
foreningen. Daglig leder gjennomførte 15 medlemsbesøk i 2023, som også ble 
vist fram på sosiale medier. I løpet av 2023 har det vært en jevn vekst i 
næringsforeningens sosiale medier. Informasjon  
 
Påvirkningsarbeid og nettverk 
I 2023 har næringsforeningen hatt tett samarbeid med 
næringsforeningsfelleskapet Næringsarena Nord, som samler 
næringsforeningene i Nord-Norge, og med NHO Nordland, som har jevnlige 
møter med næringsforeninger i Nordland. Næringsforeningen sitter i styret i 
Midtskandia, en organisasjon med formål om å utvikle samarbeidet og 
logistikken på tvers av landegrensene. Næringsforeningen har også deltatt i 
styringsgruppen for reisemålsutviklingsprosessen for Nord-Helgeland og i 
kompetanseforum Helgeland. Næringsforeningen deltar også i 
samarbeidsforumet til Avinor for kommune og lokalt næringsliv om ny 
flyplass.  
 
Næringsforeningen har jobbet med aktivt påvirkningsarbeid i en rekke 
næringspolitiske saker. RNF har også vært til stede i nasjonale og lokale 
medier, møteplasser og konferanser for å snakke om vekst og utvikling i 
regionen: 
 

• Nasjonale rammevilkår / grønn industri:  
o 4.1.2023 / Høringssvar om grunnrenteskatt på havbruk fra 

Næringsarena Nord 
o 27.3.2023 / «Det vi skal leve av», leserinnlegg med NHO Nordland 

om behovet for å justere regjeringens veikart for grønn industri.  
o 4.5.2023 / Høringssvar fra Næringsarena Nord til 

Energikommisjonen  
o 17.08.2023 / Næringsforeningen gjestet VekstStudio med tema 

Grønn industri 
 

• Lokale rammevilkår  
o Innspill til budsjett- og økonomiplan 2024-2027 
o 15.11.2023 / Medieutspill om for høy gebyr for uteservering i 

rådmannens budsjettforslag.   
o 19.2023 / Medieutspill om politisk gjennomslag for lavere gebyr for 

uteservering 
 

• Bærekraftig byutvikling: 

https://www.rananf.no/om-oss-nyheter/grunnrenteskatt-pa-havbruk-horingsinnspill-fra-naeringsarena-nord
https://www.rananf.no/om-oss-nyheter/grunnrenteskatt-pa-havbruk-horingsinnspill-fra-naeringsarena-nord
https://www.rananf.no/om-oss-nyheter/regjeringens-veikart-for-gronn-industri-er-ambisios-hvis-den-skal-gi-faktiske-resultater-sa-haster-det-a-justere-veikartet-etter-terrenget
https://www.rananf.no/om-oss-nyheter/regjeringens-veikart-for-gronn-industri-er-ambisios-hvis-den-skal-gi-faktiske-resultater-sa-haster-det-a-justere-veikartet-etter-terrenget
https://www.rananf.no/om-oss-nyheter/horingssvar-fra-naeringsarena-nord-til-energikommisjonen
https://www.rananf.no/om-oss-nyheter/horingssvar-fra-naeringsarena-nord-til-energikommisjonen
https://www.rananf.no/om-oss-nyheter/ranaregionen-naeringsforening-sine-innspill-til-forslag-til-budsjett-og-okonomiplan-2024-2027
https://www.ranano.no/reagerer-pa-radmannens-forslag-det-er-risikosport-a-ha-tilbud-om-uteservering-om-sommeren/s/5-158-12637?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0IUhOzmMal5OQ-nWtMNRtk0bDAgYuMyCOGyOxJCou3XrNtY5OOaEfiYSU_aem_ATZXxYkJcBbRuOlongQMSSccMF89gvWMqkDtlKxC-4hX-hQmbyMfHcMn9zBCCFK9XXd7_NkAlV78SWxUi_Ouj3fc
https://www.ranano.no/reagerer-pa-radmannens-forslag-det-er-risikosport-a-ha-tilbud-om-uteservering-om-sommeren/s/5-158-12637?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0IUhOzmMal5OQ-nWtMNRtk0bDAgYuMyCOGyOxJCou3XrNtY5OOaEfiYSU_aem_ATZXxYkJcBbRuOlongQMSSccMF89gvWMqkDtlKxC-4hX-hQmbyMfHcMn9zBCCFK9XXd7_NkAlV78SWxUi_Ouj3fc
https://www.ranano.no/berget-uteserveringen-feiret-pa-burgasm/s/5-158-23953?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR3firLcno_TlUahq4wnjgf56mUutMbiZYU3kUVvcuVnX1ggxxctqjebXVI_aem_ATaDHz56CdgdEVDSSvv_eoR52ddZuL8HiFT8J2sVYBvgmwWco5viObMjF6b9yVu0s1p0vrOgBrEz362I3XCFcpI7
https://www.ranano.no/berget-uteserveringen-feiret-pa-burgasm/s/5-158-23953?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR3firLcno_TlUahq4wnjgf56mUutMbiZYU3kUVvcuVnX1ggxxctqjebXVI_aem_ATaDHz56CdgdEVDSSvv_eoR52ddZuL8HiFT8J2sVYBvgmwWco5viObMjF6b9yVu0s1p0vrOgBrEz362I3XCFcpI7


 

o 16.3.2023 / Høringssvar til planprogram for kommunedeplan for 
byutvikling  

o 16.3.2023 / Høringssvar til begrenset rullering av 
kommuneplanens arealdel  

 
• Kompetanse 

o 20.10.2023 / Opprop – bevar ingeniørstudiene i Mo i Rana  
 

• Vekst og tilflytting: 
o 14.08.2023 / Daglig leder deltok i panel på sluttkonferanse for Ny i 

Nordland-prosjektet. 
o 15.08.2023 / Kronikk i Dagsavisen med Rana Utvikling om behovet 

for nasjonal talentstrategi «Welcome to Norway?» 
 

• Bærekraft:  
o 3.4.2023 / Lanserer Nord-Norges største grønne satsing / 

pressemelding om Om:nord-prosjektet   
 

• Samferdsel  
o 17.01.2023 / Medieutspill om nedleggelse av sommerruter på 

Helgelandskysten 
o 16.2.2023 / Medieutspill om utsettelse av åpningen av ny flyplass.  
o 27.04.2023 / Innspill til Nordland Fylkeskommune om Nasjonal 

Transportplan.  
o 08.06.2023 / Medieutspill om pengebruk i Avinor.  

 
• Humanitære innsamlinger: 

o RNF mobiliserte næringslivet til den årlige næringslivsstafetten 
for TVaksjonen i oktober, hvor det ble samlet inn over 300 000 
NOK fra næringslivet til Redd Barna sitt arbeid for barn i krig- og 
konfliktområder. 

 

Tirsdag 7. mai 2024 (elektronisk signering)  

 

Stein Espen Bøe (styreleder)   Erna Nerleir Ruth Hessner 

 

Martin Lorentsen    Pia Olsen  

https://www.rananf.no/om-oss-nyheter/innspill-til-planprogram-for-byutvikling-og-kommuneplanens-arealdel
https://www.rananf.no/om-oss-nyheter/innspill-til-planprogram-for-byutvikling-og-kommuneplanens-arealdel
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https://www.rananf.no/om-oss-nyheter/opprop-bevar-ingeniorstudiene-i-mo-i-rana
https://www.dagsavisen.no/debatt/2023/08/15/welcome-to-norway/?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR3eX451XqxRaT3u4T381nzf-Ixss-XguvF2MAtVW4vf40OZ9UPAnrbxBts_aem_ATaMdBEvu1jvJZPgQxsV3d2by7sO4OBB13dej2PLiiMXM2-kBV1YCUvVe0idTXFeqGN5O208HyetZQzGGjYNjtGr
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